

## Еженедельник новостей МДС, 18-22 мая

### IBC Weekly News, May 18-22, 2020

**22 мая**

[Президент КР Сооронбай Жээнбеков обсудил с Аскарком Сыдыковым](#), исполнительным директором МДС, заместителем председателя Комитета по развитию промышленности и предпринимательства при НСУР, **ход реализации решений Комитета, меры по поддержке предпринимательства в сложившейся ситуации и роль бизнеса в посткризисный период.**

**20 мая**

Зам. исполнительного директора МДС Дастан Иманалиев и [замминистра экономики Бекболот Алиев](#) рассмотрели вопросы **налогообложения горнодобывающих компаний** и нецелесообразность увеличения **налоговой нагрузки на бизнес** в текущей ситуации.

#### Новости членов МДС

15 мая [ЗАО «Чаарат Заав»](#) передала Минздраву гуманитарную помощь в виде лабораторного оборудования (ПЦР-амплификатор и ПЦР-тесты на COVID-19) **на более чем 3,7 миллиона сомов** для установки в больнице Чаткальского района.

EY провела **вебинар, посвященный выходу предприятий ГКМ** из COVID-19 кризиса. Запись доступна по [ссылке](#)

ОсОО «БиАст.КГ» в рамках борьбы с коронавирусом и другими вирусными заболеваниями [предлагает дезинфекционные кабины «ВОДОПАД»](#) **собственной разработки** для массовой дезинфекции людей.

[Bishkek International School](#) (BIS) объявляет, что **2020/21 академический учебный год в BIS** начнется с 24 августа.

МДС в СМИ

**May 22**

[President Sooronbai Jeenbekov met with Askar Sydykov](#), IBC Executive Director, Deputy Chairman of the Industry and Entrepreneurship Development Committee under the National Sustainable Development Council of the Kyrgyz Republic. They [discussed the implementation of the Committee's decisions](#), **measures to support entrepreneurship in the current situation, and the role of business in the post-crisis period.**

**May 20**

IBC Deputy Executive Director Dastan Imanaliev and [Deputy Economy Minister Bekbolot Aliyev](#) discussed issues of **taxation of mining companies** and the in expediency of increasing the **tax burden on business** in the current situation.

#### News from IBC members

On May 15, [Chaarat Zaav CJSC](#) provided **humanitarian aid** – laboratory equipment (PCR amplifier and PCR tests for COVID-19) to the Ministry of Health **worth more than 3.7 million soms** to be installed at a hospital in the Chatkal district.

EY held a **webinar on the mining enterprises' recovery** from the COVID-19 crisis. Video is available [here](#)

As part of the fight against coronavirus and other viral diseases, **BiAst.KG LLC offers VODOPAD (Waterfall) disinfection booths** of its own design **for mass disinfection of people in crowded places** (educational institutions, hypermarkets, shops, etc.)

[Bishkek International School](#) (BIS) informed that they will start **2020/21 academic year from August 24.**

IBC in the media

**Встреча Президента Сооронбая Жээнбекова с главой МДС Аскарком Сыдыковым широко освещена в различных СМИ:** ТВ каналах КТРК [ссылка](#), Пирамида [ссылка](#), ЭлТР, 5 канал, Биринчи Радио, на сайтах популярных информационных агентств 24.kg, Kaktus.media [ссылка](#), Tazabek [ссылка](#), Vesti.kg [ссылка](#), Economist.kg, Акчабар [ссылка](#), Кабар [ссылка](#), Slon.kg [ссылка](#) и многих других.

## Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за 18-22 мая:

По инициативе Комитета по развитию промышленности и предпринимательства при НСУР, а также по предложениям МДС на общественное обсуждение вынесен проект НПА по [учету денежных средств от возмещения ущерба, причиненного государству](#). Постановлением планируется упразднить Единый депозитный счет.

Рассмотрен [законопроект о внесении изменений](#) в Закон «О государственных закупках» Комитет ЖК одобрил поправки в международный договор в части [формирования общего электроэнергетического рынка ЕАЭС](#) Минэкономики выносит на общественное обсуждение проект НПА о [введении временного запрета на вывоз нефтепродуктов](#)

## Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за 18-24 мая: экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

[Кыргызстан. «Вирусные» уроки:](#) всё чрезвычайное когда-нибудь случается... Замминистра экономики [о развитии ГЧП и запуске 29 готовых проектов](#) Совбез предложил [упразднить Единый счет по борьбе с коррупцией](#) Узбекистан [разрешил ввоз цемента из КР](#) Токаев предложил повременить с [введением обязательной маркировки в ЕАЭС](#) В Генпрокуратуре создан [отдел для защиты предпринимателей](#) от незаконных проверок [Нужно поддерживать](#) не малый или средний бизнес, а успешный

**The meeting of President Sooronbai Jeenbekov with Askar Sydykov**, IBC Executive Director and Deputy Chairman of the Industry and Entrepreneurship Development Committee **was widely covered by various media** including TV channels – KTRK [link](#), Pyramida [link](#), EITR, Channel 5, Birinchi Radio, popular news agencies 24 .kg, Kaktus.media [link](#), Tazabek [link](#), Vesti.kg [link](#), Economist.kg, Akchbar [link](#), Kabar [link](#), Slon.kg [link](#), and many others.

## Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for May 18-22, 2020 about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

**At the initiative of the Industry and Entrepreneurship Development Committee and according to the IBC proposals**, a draft legal act [on the accounting of funds from compensation for damage caused to the state](#) has been submitted for public discussion. This resolution aims to abolish the Single Deposit Account.

The draft law [on amending the Law “On Public Procurement”](#) considered The Parliament Committee approves amendments to the international Treaty regarding the [formation of a common EAEU electricity market](#) The Ministry of Economy submits a draft NLA on the introduction of a [temporary ban on the export of petroleum products](#) for public discussion

## Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for May 18-24, 2020: economy, business and investment:

[Kyrgyzstan's 'viral' lessons:](#) everything extraordinary ever happens ... Deputy Economy Minister [on the PPP development](#) in Kyrgyzstan Security Council proposes [abolishing the Single Account for Combating Corruption](#) Uzbekistan allows [import of cement from Kyrgyzstan](#) Tokaev proposes [to postpone the introduction of mandatory labeling](#) in the EAEU A department [to protect entrepreneurs from illegal inspections](#) has been created at the Prosecutor General's Office



---

*Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.*  
You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.

---